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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 28. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 3. decembra 2024 

(volebné obdobie 2022-2026) 

 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 

jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 

v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dámy a páni, milí kolegovia, srdečne Vás vítam  

na 28. rokovaní Rady starostov. Z dnešného rokovania sa nám ospravedlnil pán starosta 

Kavuľa, ostatní dorazia postupne a naše kvórum sa zvýši. Aktuálne je prezentovaných  

14 starostov z celkového počtu 22, takže konštatujem, že sme uznášaniaschopní. Vítam 

medzi nami pána hlavného kontrolóra pána Galla. Máme tu aj hostí, je tu pani riaditeľka 

Správy mestskej zelene pani Popríková a jej námestník pán Vrábel, dobrý deň. Potom tu 

ešte máme zástupcov MČ, zástupca Roman Matoušek za MČ KVP, za MČ Staré Mesto 

pán Vladimír Eperješi, za MČ Západ pán Huba.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: JUDr. Martin Balčík a JUDr. Ing. Miloš Ihnát 

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program dnešného rokovania vám bol doručený. Má niekto 

s prítomných nejaké doplnky do programu? Ak nie, prosím hlasujme o dnešnom 

programe.  

 

Hlasovanie č. 1 -  za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že program dnešného rokovania bol 

schválený. Samozrejme potom pri bode č. 2, si prejdeme materiály k MZ, ale hlasovať 

budeme un block a zároveň sa chceme poďakovať aj dnešnému sponzorovi pánovi 

Balčíkovi, ďakujeme. 

- - - 

 

Bod č. 1 

Informatívna správa o činnosti Správy mestskej zelene-informuje Ing. Marta Popríková 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže máme tu bod č. 1 Informatívna správa o činnosti 

Správy mestskej zelene. Pani riaditeľka vitaj, keď v stručnosti ťa môžem poprosiť rýchle 

edukovanie a prebehnutie čo Správa mestskej zelene v Košiciach robí, čo spravuje, aké 

územia, čomu sa venujete, cintoríny, Bernátovce, ďalšie spolupráce s MČ. Nech sa páči, 

máš slovo. 
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p. Popríková, riaditeľka Správy mestskej zelene v Košiciach: Chcem sa v prvom rade 

poďakovať, že som bola pozvaná medzi vás, pretože vidieť vás v takejto zostave a mať 

vás všetkých pokope je pre mňa cťou a nestáva sa to samozrejmosťou. Som rada, že som 

mohla prísť prezentovať našu činnosť, pretože robíme toho veľa a možno mnohí z vás ani 

neviete, že to je iba čo sa týka starostlivosti o trávniky a stromy. Spravujeme asi  

460 hektárov a zelene a nie je to jednoduché. V minulosti som robila prezentáciu našej 

činnosti, chcela som, aby ste prišli k nám a mať pár minút na to, aby som to vedela 

odprezentovať je málo. Ale do budúcna ste všetci vítaní, aby sme si prešli podrobne čo 

naša činnosť obsahuje. Nie je to iba zeleň, najviac čo nás zaťažuje sú stabilizačné prvky 

sídliska Dargovských hrdinov, kde je to aj veľký odliv financií z rozpočtu, ktorý máme. 

Je to Mlynský náhon, minerálny prameň Anička, sú to umelecké diela v zeleni, ktoré si 

myslím, že by ani nemali patriť do našej kompetencie. Máme na to mestský podnik, ktorý 

sa tým umeleckým veciam venuje. Sú to aj ďalšie veci ako kompostáreň v Bernátovciach, 

kde všetci viete, či dovoz biologického odpadu alebo poskytnutie vyrobeného produktu 

je pre MČ grátis. Tak isto, ako je to grátis pre občana, ktorý donesie biologický odpad  

do 4 ton ročne, ale musí sa preukázať tým, že je obyvateľom Košíc. Ďalej je to okrasná 

škôlka Bernátovce, ktorú nám závidia v rámci celého Slovenska, že mesto vie si 

dopestovať vzácne rastliny, materiál, ktorý je adaptovaný na dané podmienky, pretože tá 

ujateľnosť sa pohybuje úplne v iných %, ako nakúpený materiál z Talianska, Holandska 

a zo zahraničia, kde sa ten rastlinný materiál musí adaptovať. Mnohí zistili, že keď si 

kúpia rastlinný materiál z Hornbachu alebo z OBI, tak je tam tá ujateľnosť v porovnaní 

s našou škôlkou v Bernátovciach veľmi malá. Čiže to sú tie činnosti, ktoré robíme  

nad rámec starostlivosti o zeleň. Zabudla som ešte podotknúť, áno, pribudol nám Verejný 

cintorín a Krematórium, ktoré dávame dokopy. Ak sa dohodneme, môžeme sa prejsť aj 

týmito objektami, ktoré si myslím, že to Krematórium slúži pre celý Východoslovenský 

kraj a je to miesto, ktoré by malo byť veľmi reprezentatívne a myslím si, že túto vizitku 

aj má. S tým, že sa urobili niektoré rekonštrukčné práce a má to aj svoju hodnotu aj čo sa 

týka stavby ako celok. Čiže to sú činnosti, ktoré nám z toho rozpočtu, nieže odbúravajú, 

ale staráme sa o to, ale je to značná časť rozpočtu. Máme podnikateľskú činnosť, teda 

hlavnú činnosť, je to rozdelené a aj ten rozpočet musíme uvažovať, čo z ktorej položky 

berieme, aby sme vedeli fungovať. Podnikateľskú činnosť musíme robiť, pretože tou 

podnikateľskou činnosťou všetko čo vyrobíme, si dotujeme tú hlavnú činnosť, lebo ten 

rozpočet je aký je. Budúci rok si to ani neviem predstaviť, budeme čarovať, ako sa bude 

dať. Čo sa týka bežnej údržby zelene, mnohí to vnímate ako starostlivosť o trávniky 

a dreviny. Tie pozostávajú z tých úplne bežných činností ako je kosenie, hrabanie, 

zakladanie nových trávnikov, chemické ošetrovanie, orezy, výruby a samozrejme 

výsadby letničiek, trvaliek, kríkov, stromov. A v zmysle § 62 zákona o ochrane prírody 

a krajiny je povinnosťou každej obce mať spracovaný dokument starostlivosti o dreviny. 

Tento dokument spracovávame po dohode s MMK my. Neobjednával sa, lebo je to veľmi 

drahá záležitosť a chceli sme to kvôli určitým veciam a to sú tie, že ten dokument 

starostlivosti o dreviny nemôže byť vypracovaný a nebude na pravidelnej báze 

aktualizovaný a nebude stále človeka, ktorý by s tým pracoval. Musí to byť človek, ktorý 

ovláda dendrológiu, fytopatológiu. Čiže u nás je to tím ľudí, ktorí sa touto činnosťou 

zaoberá. Máme spracované dá sa povedať v každej MČ, ktorú spravujeme,  

nejaké % rozpracovanosti. Myslím, že najlepšie je spracovaná MČ Staré Mesto a tam 

musím povedať, že je to celý tím, ktorý to spracováva. Chceli sme byť viac pápežskejší, 

ako je pápež, takže ten dokument starostlivosti o dreviny robíme v podobe, ktorá by bola 

na každej úrovni osožná. Pracujú s tým technici zelene, čatári, projekcia, dokumentaristi, 

geodeti a hlavne arboristi, ktorí sú na dennom poriadku v teréne a má veľký záujem o to 

aj Inšpekcia životného prostredia, Okresný úrad životného prostredia. Keď sme mali 
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návštevu z Ministerstva životného prostredia, tak veľmi pozitívne hodnotili tento 

dokument. Čo sa týka bežnej činnosti za minulý rok, môžem povedať, že každý hovorí, 

že sa iba rúbe a málo sadíme. V zmysle § 47 písm. c) sa vyrúbalo asi 60 ks stromov.  

Čo sa týka najväčšieho problému, s ktorým sa v Košiciach pasujeme je to, že máme  

250 ks stromov v rámci mesta, ktoré boli za tento rok suché a ktoré museli byť odstránené. 

Čo sa týka § 47 písm. c) nejakých 97 kusov kalamitných stromov, pretože sme mali 

kalamity, myslím, že 3 boli. Tam padlo 144 stromov a v zmysle zákona150 a vyrúbalo 

150 stromov. Celkovo vyrúbaných stromov je 727 a ako un block v týchto MČ, ktoré my 

spravujeme. Čo sa týka výsadieb, tak tá momentálne ešte prebieha, pretože rozhodnutím 

boli určené dané termíny a ten agrotechnický termín momentálne beží, takže niektorí 

možno budete mať problém s tým, že málo ešte hrabeme, ale musíme dokončiť v zmysle 

zákona tieto výsadby a následne nastúpime na zimnú údržbu, čo sa týka výrubov, orezov, 

tak sú tu požiadavky aj na Triedu SNP a MČ Nad jazerom dvíhať tie juniperusové záhony. 

Čiže v tomto období budeme pomaličky nastupovať aj na tieto činnosti. Čo sa týka 

výsadieb, momentálne k dnešnému dňu máme vysadených asi 700 ks stromov, 

cez 6 tis. krov, samozrejme cibule sú v zeleni, ručne sadených je asi 44 tis., strojov 

sadených asi 50 tis., 1500 trvaliek. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem pekne pani riaditeľka. Kolegovia, debata 

a diskusia s našimi hosťami je otvorená, kto by sa chcel prihlásiť, nech sa páči. Ja tiež 

chcem veľmi pekne poprosiť pani riaditeľka a myslím, že aj za ostatných, tie juniperusy, 

toto všetko čo si hovorila do najväčšej možnej miery ostrihať a ešte skalník, to je ložisko 

pre potkanov a máme tie indície, že tých nôr tam je a sú zalezené. Do rozpravy sa hlási 

pán starosta Ihnát. 

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Ďakujem veľmi pekne. Kolegovia, 

kolegyne, my si v utorok sadneme so Správou mestskej zelene a do detailov 

porozprávame a rozanalyzujeme to, čo je potrebné na Ťahanovciach a verím tomu, že 

dôjdeme k nejakým záverom, aby bola aj jedna, aj druhá strana spokojná. Ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta. Nech sa páči, pán starosta 

Babušík, sídlisko Dargovských hrdinov. 

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ďakujem. Ja som sa chcel opýtať alebo 

skôr položiť otázku do pléna, že ako pomôcť Správe mestskej zelene v súvislosti s tým, 

že napr. zabezpečuje údržbu niektorých častí pozemkov, ktoré nemá zverené do svojej 

správy, ale reálne mesto je vlastníkom. V našom prípade sa jedná napr. o lokalitu Starej 

Prešovskej alebo máme lokality, ktoré nie sú zverené do správy a píšeme listy na MMK, 

aby nám vystavili objednávku a aby to mohli oni následne zrealizovať. Predpokladám, že 

takéto lokality sú v rôznych ďalších MČ, ktorú tú zeleň zabezpečuje Správa mestskej 

zelene.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: To je takzvané územie nikoho, nepatrí to nikomu, ale niekto 

to spraviť musí.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: A veľakrát na týchto územiach sú 

invázne rastliny, ktoré svojim spôsobom týmto prípade porušujú zákon. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pani riaditeľka.  
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p. Popríková, riaditeľka Správy mestskej zelene v Košiciach: Ja roky tlačím na to, aby sa 

zmapovali všetky tieto pozemky, aby sa odovzdali do správy, pretože tieto pozemky idú 

cez pani Bursovú s tým, že my na to robíme cenové ponuky, lebo akonáhle to nemáme 

v správe, musí byť na to objednávka a tým pádom je to naša podnikateľská činnosť.  

Tam cesty inej niet. Je úplne normálne, že by sme tieto pozemky zmapovali, odovzdali 

a mesto nám odovzdalo do správy s tým, že by sa upravil aj rozpočet. Pretože ja môžem 

svoju inventarizáciu pozemkov meniť len na základe MZ. To znamená, že ja na to musím 

dostať jednak zverovaciu zmluvu a potrebujem mať na to zabezpečené finančné 

prostriedky. Určite referát majetku, by bolo dobré, keby vedel, aké pozemky má  

vo vlastníctve a ktoré pozemky nemá zverené a s tými pozemkami treba niečo robiť.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za vysvetlenie. Pani starosta Monika 

Puzderová, nech sa páči.  

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Ďakujem pekne, pekný deň prajem všetkým. 

Ste povedali, že si rozanalyzujete a si sadnete s MČ. No s malými MČ určite nie, lebo my 

máme kompetencie a robíme si všetko sami. Tak s nami asi nie, ale ja mám na vás takú 

otázku, že v čom viete pomôcť malým MČ alebo čo nám viete ponúknuť v rámci vašich 

možností a kapacít, čo by pomohlo nám? Dávno, dávno bývalo dobrým zvykom, že 

mestská zeleň poskytla MČ materiál na výsadbu alebo nejakým spôsobom sa to dalo 

ukočírovať a teraz malé MČ nemáme nič a keď chceme, tak si to musíme samozrejme 

zaplatiť. Takže by som bola veľmi rada, keby sme našli nejakú možnosť riešenia a našli 

by sme spoluprácu aspoň v malom pomôcť malým MČ. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, nech sa páči. 

 

p. Popríková, riaditeľka Správy mestskej zelene v Košiciach: Určite tu sedia páni starostovia 

s ktorými ja spolupracujem, aj keď vôbec nespravujem MČ. To znamená, že vieme im 

poradiť, po tej odbornej stránke pomôcť. Čo sa týka inej pomoci, tak každá MČ, ktorá 

k nám vozí biologický odpad do kompostárne si to vezú bezodplatne a tak isto 

bezodplatne si vie zobrať kompost pre svoje výsadby. Nemôžem rastlinný materiál, 

bohužiaľ. Niekedy sa rastlinný materiál dopestovával od semena, čiže tieto veci boli 

možné. Momentálne škôlka v Bernátovciach funguje tak, že sa nakupuje materiál, ktorý 

sa dopestováva. Čiže nemôžem nakúpiť materiál pre malé MČ, aby som im to tam 

dopestovala. Akonáhle sa mi dostane nakúpený materiál do systému, ja ho potrebujem  

na základe niečoho vydať a vydať ho môžem na základe faktúry alebo bločku. Čiže toto 

je, bohužiaľ, už dávna minulosť, keď sa pestovali tieto veci. Ale myslím si, že tá 

spolupráca s malými MČ, ktorý majú záujem a prídu za mnou, tak nie je problém a cena 

je úplne iná, ako keď si to kúpite niekde inde.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, hlási sa s faktickou pán starosta Košickej 

Novej Vsi pán Krcho, nech sa páči. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Chcel 

by som potvrdiť slová pani riaditeľky. Čo sa týka spolupráce s našou MČ, intenzívne 

posledné roky sme spolupracovali a musím potvrdiť slová, že pomáhala nám aj pri kosení, 

aj pri hrabaní listov a taktiež pri výsadbe nového kruhového objazdu, kde bola veľmi 

nápomocná aj čo sa týka projekčnej činnosti, aj realizácie. Zo skúsenosti vieme, že 1. deň 

sme kruhový objazd postavili, cez 2. deň nám cez neho prešiel kamión. Takže promptne 

pani riaditeľka zareagovala a prišla sama. Takže tá spolupráca je. Sú možnosti, kde vie 
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Správa mestskej zelene fungovať aj v malých MČ. Treba si len zmapovať tie pozemky, 

ktoré sú. Ani mi nemáme všetky v správe, takže nájdu sa aj také, ktoré sú v správe mesta, 

najmä tie, ktoré sa nachádzajú v tesnej blízkosti komunikácie, kde premáva MHD. Čiže 

toto, keď si skontrolujete, možno vám bude vedieť Správa mestskej zelene pomôcť. Takže 

za mňa tá spolupráca je na veľmi vysokej úrovni, za čo ďakujem pani riaditeľke 

Popríkovej. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta. Kým odovzdám slovo pani 

starostke Súkeníkovej, možno na premyslenie takú otázočku, viacerých zaujíma cintorín. 

Čiže otvoril sa cintorín, nové osvetlenie, oprava ďalších komunikácií, ktoré sú ešte v zlom 

stave, ktoré potrebujú nejaký refresh. Krematórium, čiže ako je po rekonštrukcii 

Krematórium, či tam ešte treba nejaké finančné prostriedky a zaujíma ma ekonomika, 

pretože za tie hrobové miesta sa platí, proste celá tá činnosť, či sa blížime k plusovým 

číslam, pretože je to podnikateľská činnosť. Odovzdám slovo pani starostke a potom pani 

riaditeľka k tomu cintorínu. Nech sa páči, pani starostka. 

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Tak pani riaditeľka, 

ja by som sa chcela poďakovať, že v našej MČ robíte čistotu, aj čo sa týka tej zelene. 

Veľakrát tam máme problém s ležoviskami, resp. s kríkmi, ktoré sú dosť nízko, ale viem, 

že aj po urgenciách tam vždy prídete, upravíte tie kríky. Takže ďakujem veľmi pekne,  

že aj takto vieme zveľaďovať našu MČ. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za príspevok a teraz pani riaditeľka k tým 

cintorínom a plus aj pre kolegov, že koľko stála tá rekonštrukcia čo sa realizovala, 

osvetlenie, komunikácia na verejnom cintoríne a ekonomika podnikateľskej činnosti.  

 

p. Popríková, riaditeľka Správy mestskej zelene v Košiciach: Cintoríny sme zobrali do správy 

17. novembra 2019 s tým, že to bol ten veľký cintorín, ktorý je najväčší na Slovensku 

a plus potom to Krematórium. Čo sa týka stavu Verejného cintorína, tak ako si pani 

starostka povedala, bol veľmi nedôstojný. Od parkovania až po tie cesty v zadných 

častiach parciel. A ja som veľmi rada, že sa nám podarilo, teda nie nám, pretože tie otázky 

čo stála tá rekonštrukcia, osvetlenie, parkovisko, my sme to nerealizovali. Realizovalo to 

mesto. Boli sme nápomocní, realizovali sme akurát zeleň, ktorú sme chceli aj realizovať, 

pretože sme vedeli, že túto zeleň budeme mať aj v správe. Takže realizovali sme výsadbu 

cez 60 ks stromov, kde v tom priestore nebol ani jeden. Darmo tam bola kritika, že je tam 

veľa betónu, ale mnohí si neuvedomujú, že betón sa vymenil akurát za ten popraskaný 

a rozbitý asfalt, ktorý tam bol. Momentálne máme veľmi kladné a dobré ohlasy, sme 

v období po Dušičkách. Dokonca také, že tam ľudia chodili kvôli atmosfére. Tie stromy 

sú podsvietené a tá atmosféra je veľmi dôstojná a vytvára pocit piety a dôstojnosti. Keďže 

sme zobrali do správy Verejný cintorín, by som povedala, že na nule, čo sa týka 

ekonomiky. On bol ďaleko hlboko v mínuse, pretože tam sme potrebovali v prvom rade 

zrealizovať šatne pre tých hrobárov, robotníkov. Tam to bolo bez podlahy, nemali sa 

v čom osprchovať, nemali prísun teplej vody, nábytok len ten, ktorý si oni niekde  

pri kontajneri zobrali. Čiže potrebovala som vodu, lebo si predstavte, že prídu po 

exhumácii jednej, druhej a niekedy ich robia niekoľko denne a sa nemajú kde umyť, 

osprchovať. Zrekonštruovali sa všetky tieto priestory a dnes na tomto námestíčku, ktoré 

sa tam touto rekonštrukciou vytvorilo, som toho názoru, že každý občan a návštevník 

cintorína, ktorý príde, ak odparkuje na novo zrekonštruovanom parkovisku, ktoré je plné 

zelene, mal by sa dostať na námestíčko, kde by si mal vybaviť všetky služby, ktoré sú 

potrebné či už k pochovávaniu alebo návšteve cintorína. To znamená, majú tam byť 
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pohrebné služby, kvetinárstva, zriadili sme tam kaviarničku, ktorá má veľmi dobrý ohlas. 

A teraz po Dušičkovom období, ja som veľmi milo prekvapená, aké boli ohlasy. 

Momentálne sme otvorili kvetinárstvo, kde padla veľká kritika, že načo je 4 kvetinárstvo. 

Moja politika prečo to kvetinárstvo tam vzniklo. Jednak chceme potupne prejsť na to, aby 

sa používalo v maximálne miere prírodný materiál. Momentálne sú tam umelé kvety, 

pretože sa potrebujeme rozbehnúť a získať nejakú klientelu. Tie babičky sú zatiaľ 

nastavené na tie umelé veci, ale postupne začíname prechádzať na tie prírodné veci. 

Naučiť ľudí, že sa to dá, že sú to vkusné veci. Čo sa týka Krematória, tam sa určite urobilo 

veľa vecí. Rekonštruovali sa kremačné pece, ktoré nie sú lacnou záležitosťou. V tomto 

období máme druhýkrát zrekonštruované Krematórium, pretože tie kremačné pece sa 

reštaurujú po určitom počte spálení. A keďže tu bol COVID, my sme boli jediné mesto, 

ktoré nemalo naplnené kapacity a vedelo ponúknuť služby v rámci celého Slovenska.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pani riaditeľka. Vďaka naozaj za tú činnosť 

a už to vyzerá lepšie a držíme palce pani riaditeľka, aby to bolo dôstojné miesto.  

Do diskusie sa hlási pán starosta Nigut. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som sa tak isto chcel 

za našu MČ pani riaditeľke poďakovať, minimálne za tie konzultácie a poradenstvo.  

Ale chcem využiť aj toto pracovné miesto s kolegami a opýtať sa na starostlivosť 

o priestranstvo a stromy a to hlavne v blízkosti mestských komunikácií. Mnohé sú ešte 

sadené za socialistického mesta. Myslím si, že by mali byť majetkom mesta a nie MČ, 

hlavne teda malých MČ, lebo naozaj mestská zeleň sa stará o staré topole, lipy, ktoré 

pravidelné padajú pri vetriskách a snehu na území celého mesta. Takže tam si myslím, že 

by trebalo dať intervenciu a možnože aj bude na mestských poslancoch, aby toto nebolo 

na pleciach malých MČ. Či už je to v Džungli, pri Tescu neviem či ste si všimli je 

vyvrátený a porezaný hasičmi starý topoľ a nemá to kto odpratať. Je to dosť finančná 

záťaž na malú MČ. Tak isto je to aj v blízkosti Magnezitárskej ulice, kde sú suché topole, 

napadnuté imelom. Je to tak isto záťaž, takže toto si myslím, že minimálne v spolupráci 

či už so správou komunikácie alebo mestskou zeleňou mohli by byť tieto staré 

komunistické topole naozaj odstránené s prostriedkami mesta. Poprosím vás naozaj či už 

o odborné stanovisko alebo tak isto poslanecké, aby to išlo do rozpočtu mesta, nie MČ. 

My sme to nesadili. Takže minimálne tieto veci. Ďakujem zatiaľ.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči. 

 

p. Popríková, riaditeľka Správy mestskej zelene v Košiciach: Neviem, keď sa členilo mesto  

na MČ, čo bolo všetko MČ odovzdané. Ja sa môžem vyjadriť akurát čo sa týka Sídliska 

KVP, pretože sme ho spravovali my. Dokonca som tam robila techničku zelene s tým, že 

ja mám presne passportizáciu zelene, čo všetko bolo MČ odovzdané. A tam MČ  

do správy boli odovzdané všetky tieto lokality. Čo sa týka Magnezitárskej, neviem čo 

bolo odovzdané vám.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Passportizácia stromov sa robí až teraz. Čiže tie 

staré stromy, topole, prerastené imelo a pod. Mesto pri rekonštrukcii Slaneckej odstránilo 

na vlastné náklady. Tak isto sa to dialo aj na Južnej triede a pod., ale či už je to cesta  

do Kavečian, stará Magnezitárska, okolie Džungle, prípadne cesta do Šace, okolo Pereša, 

to sú už veci, ktoré robilo mesto a nikto iný.  

 

p. Popríková, riaditeľka Správy mestskej zelene v Košiciach: Čo sa týka extravilánu, ako je 
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cesta do Šace, to riešime s mestom. Na to my máme objednávku. Tam to chodíme riešiť. 

A čo sa týka inventarizácie, všetky MČ, ktoré my spravujeme majú ako podrobnú 

inventarizáciu zelene, tak majú momentálne spracovávaný dokument starostlivosti 

o dreviny, ktorý aj v zmysle zákona o ochrane prírody počíta s pozemkami na náhradnú 

výsadbu. Vy, ako malé MČ by ste mali mať, pretože vám to tiež ukladá zákon ten 

dokument starostlivosti o dreviny. Aj keď si to neviem predstaviť, kto by to u vás robil, 

pretože človek, ktorý nemá v malíčku dendrológiu a fytopatológiu. Vy si ho môžete 

objednať, ale keď ho nebudete aktualizovať, tak je pre vás úplne nepoužiteľný. Čiže  

do budúcna je potrebné to riešiť a keď sa dopracuje na ňom sa dajú stavať rozpočty, 

fakturácie, ekonomika. Len najprv ho potrebujeme mať spracovaný a mať ľudí, ktorí ho 

budú na pravidelnej báze aktualizovať. Ja ešte na záver, všetci starostovia, ktorí tu sedíte 

a máte s niečím problém, ja nevidím dôvod, že by sme vám neporadili, nepomohli. Máte 

na nás kontakt, môžeme to rozdiskutovať, pretože na tomto fóre to je iba informatívne 

a nevieme to rozobrať do detailov.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujeme veľmi pekne pani riaditeľka. Uzatváram 

rozpravu a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov berie na vedomie 

informatívnu správu o činnosti Správy mestskej zelene v Košiciach. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 2 -  za: 16, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Dáme si krátku 

prestávku a pokračujeme ďalej.  

- - - 

 

- - - po prestávke - - - 

 

Bod č. 3 

Civilná ochrana – plán evakuácie-informuje Ing. Peter Ferjenčík/Ing. Adriana Šmajdová 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vítam medzi nami pracovníkov civilnej ochrany pani  

Ing. Šmajdovú a jej kolegu pána Szemana. Minulý týždeň sme mali stretnutie malé MČ 

a popoludní veľké MČ. Prišli nejaké pokyny zo štátu, to Slovensko a Košice sú veľmi 

blízko, stále sme v nejakej zóne, dá sa povedať, ohrozenia. Ako sa hovorí, pripraveným 

šťastie praje. Takže ja by som vám odovzdala slovo v rámci civilnej ochrany, že ako je 

na tom mesto, MČ, kam sa ukryť ak niečo bude, kam behať, ako sme pripravení atď. 

Takže nech sa páči, v stručnosti to uveďte s čím mesto pracuje a aké má požiadavky  

na MČ, že čo máme zabezpečiť, aké úlohy. Nech sa páči.  

 

p. Šmajdová, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Ďakujem pekne.  

Pán Ferjenčík sa ospravedlňuje, odišiel do Bratislavy, pretože ešte stále riešime 

refundáciu COVID-u 809 tis., ešte stále bojujeme, tak preto nemohol prísť. Zvolali sme 

minulý týždeň to pracovné stretnutie z toho dôvodu, že vieme aká je situácia, to teraz 

nemá byť žiadne strašenie, ale čo najlepšie sa pripraviť na čokoľvek. Takže chceme tú 

dokumentáciu či už ukrytia alebo plánu evakuácie zaktualizovať a zoptimalizovať čo 

najlepšie ako sa dá. Dali sme už nejaké inštrukcie, kolega je tu preto, pretože má  

na starosti ukrytie, pán Szeman. Obvolával či už CEO-manov alebo starostov MČ, aby sa 

aktualizoval ten plán ukrytia v rámci možností samozrejme. Vieme aký je stav, ale sú tu 

čísla, kde nie je možné, aby napr. dva jednoduché úkryty budované svojpomocne vedeli 

ukryť 240 ľudí. Do 50 ľudí možno ukryť bez filtroventilačných zariadení. Nad 50 je už 
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potrebné nútené vetranie. My budeme chodiť s pánom Ferjenčíkom po MČ, dohodnutí 

sme zajtra predbežne so Sídliskom Ťahanovce, lebo oni tam majú celú dokumentáciu či 

už plán ukrytia, evakuácie a bude to tam všetko pokope. Mesto má odolných úkrytov 21, 

právnické osoby 8, čiže spolu je ich pre obyvateľstvo 29. Nechcem tu robiť nejaké 

školenie, každému povieme potom, keď prídeme. Naozaj ide o tú aktualizáciu, kolega 

usmerní, ak budete potrebovať je na telefóne. Môžete urobiť napr. to, že je právnická 

osoba, ktorá vás nechce pustiť alebo dom, ktorý je vhodný. Môžete si ho vytypovať, 

predbežne urobíte určovací list, to sa tiež s nami môžete poradiť, aby aspoň nejaký plán 

tam bol a už keď je vyhlásená mimoriadna situácia, tak tam ide príkaz primátora alebo 

okresného úradu a tam je už povinné podľa zákona o civilnej ochrane obyvateľstva 

povinne vecné plnenie.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán zástupca MČ Staré Mesto pán Eperješi. 

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ Košice – Staré Mesto: V Starom Meste je strašne veľa  

v starých sú ešte tie CEO kryty s tým, že tie výduchy z tamaď vychádzajú z pred tých 

blokov. Kto sa o to má starať? Druhá vec, či sú vôbec funkčné tieto CEO kryty, lebo to 

sa obyvatelia pýtajú hlavne pri tých udalostiach, ktoré sú teraz a či máme presný zoznam 

tých úkrytov a v akom stave sú? Toto by som potreboval vedieť za Staré Mesto. Ďakujem. 

 

p. Szeman, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Máme vedený zoznam tých 

úkrytov, spolupracujeme s okresným úradom. Niektoré úkryty na Park Angelium boli 

zrušené a ten zoznam úkrytov majú aj MČ. Lebo keď tie úkryty sa zrušia, ja posielam  

na každú MČ, aby to zapracovali do plánu ukrytia. Takže to by ste mali mať.  

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ Košice – Staré Mesto: Dobre, tak poprosím, tak isto máme 

človeka, ktorý sa stará u nás o to, tak ak by bola možná aktualizácia. Lebo minule, keď 

sme sa o tom bavili, tak nám k tomu nevedel povedať viac informácií, čiže keby sme 

mohli nejaké pracovné stretnutie na úrovni MČ a vás. Boli by sme veľmi radi.  

 

p. Šmajdová, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Celý zoznam úkrytov má 

okresný úrad. Je možné urobiť stretnutie aj s nimi. A ešte som chcela povedať, že 

väčšinou sa kryty využívajú, nemusia to byť len pivničné priestory. Buď rodinné domy, 

pivničné priestory v bytovkách alebo môže to byť prízemie. Tam sú železobetónové 

konštrukcie. To sa tiež využije, keď nie je pivnica. Koncom augusta sme mali stretnutie 

tu na RS ohľadom nahlásených bombových útokov, ktoré boli v máji na školách. Riešili 

sme to tým spôsobom, že sme zaslali mail na MČ, aby nám vytypovali objekty, ktoré sú 

v blízkosti škôl, školských zariadení z toho dôvodu, že ak bude zahlásený na všetky 

školské zariadenia, tak tie autobusy tak rýchlo neprídu. A aby boli vytypované tie objekty, 

aby tie deti v daždi, snehu, kedy sa nestihnú ani obliecť a prezuť, tak aby v čo najkratšej 

vzdialenosti sa vedeli presunúť do toho objektu. Poslali nám asi len 3 MČ, tak sme urobili 

mapky, kde sú vytypované tie objekty. Oddelenie školstva to už rozoslalo na školské 

zariadenia, ktoré sa následne skontaktujú s tými prevádzkovateľmi alebo majiteľmi tých 

objektov a dohodnú sa, aby tam bol možný vstup a následne to už bude v réžií riaditeľov 

školských zariadení. Takže toto je vytypované.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem. Hlási sa pán Krcho do diskusie.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Povedali ste, že len 3 MČ 

poslali tie vytypované objekty v rámci školských zariadení v prípade evakuácie.  
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3 MČ z 22 MČ. To je na zamyslenie, niečo asi nefunguje. A vy teraz od nás očakávate  

na základe telefonických rozhovorov, že aktualizujte nám koľko úkrytov majú MČ, koľko 

je pivníc v rodinných domoch. Mi povedzte ako?  

 

p. Šmajdová, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Ja viem, že to je ťažké.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: To nie, že je to ťažké. Vy nám telefonicky, 

že máme. To je čo za komunikácia?  

 

p. Šmajdová, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Aby ste sa proste na to 

pozreli.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ale to má výpovednú hodnotu 0,0. Keď vy 

pošlete mail, že od nás niečo žiadate a príde vám odpoveď od 3 z 22, tak aká bude 

odpoveď, keď vy zavoláte a poviete, že prejdite si to. To znamená, že mne tu chýba 

nejaký systém a teraz v malej MČ, keď je 750 domov, tak poviem, že je 750 pivníc.  

Ja nebudem chodiť po tých domoch a pýtať sa či máte pivnicu. Keby k niečomu došlo, 

každý sa schová vo vlastnom dome. Určite tam nepríde nikto z Dargovských hrdinov. 

Lebo nemôžete to od nás tak chcieť, že my budeme chodiť alebo vy budete chodiť  

po rodinných domoch a pýtať sa: Máte pivnicu? Nemáte pivnicu? Nové domy, ktoré sa 

postavia, vieme zhodnotiť. Stavebný úrad má všetku potrebnú dokumentáciu, v ktorej je 

uvedené či má alebo nemá pivnicu. V starých domoch všetky majú pivnicu. Iné to je  

vo veľkých MČ, kde majú bytovky, pivnice a kryty. To v malých MČ nie je. Ak je to  

pre vás oficiálne a je to dôležité, tak treba dať tomu vážnosť, aby sme sa vedeli k tomu 

zabezpečiť.  

 

p. Šmajdová, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Áno, ja som už začiatku 

povedala, že je to veľmi ťažké, ale že sa aspoň budeme snažiť chodiť po MČ a sme sa už 

aj dohodli na tých stretnutiach. Preto bolo to pracovné stretnutie minulý týždeň, kde sme 

zavolali starostov, aby sme si povedali. A my budeme chodiť s pánom Ferjenčíkom  

po MČ komu to bude lepšie, lebo je tam celá tá dokumentácia, aby ste to nemuseli nosiť. 

Kto chce, môžete prísť k nám. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Myslím, že najlepšie bude, keď budete chodiť po MČ. Len 

pán starosta myslel to, že on potrebuje nejaký list a musí mať niečo v ruke. 

 

p. Šmajdová, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Samozrejme, to sme sa zatiaľ 

len predbežne bavili. A čo sa týka ešte krytov, tak okresný úrad rozhoduje o výstavbe 

krytov a potom už MČ o výbere. Ešte som vás chcela poprosiť v rámci aktualizácie, 

v januári bude kolega zasielať ako každý rok aktualizáciu vecných prostriedkov 

a ubytovacích a stravovacích zariadení na núdzové ubytovanie a stravovanie. Chcem vás 

poprosiť, aj toto potom aktualizovať. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Krcho.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Ja by som sa opýtal, lebo 

povedali ste, že plánujete s pánom Ferjenčíkom chodiť po MČ. Čo to znamená chodiť  

po MČ? Aká je vaša predstava, čo v ten daný deň, keď prídete, chcete robiť? Čo má byť 

výstupom vašej návštevy v danej MČ. 
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p. Šmajdová, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Ako som na začiatku 

hovorila, chceme to zaktualizovať a zoptimalizovať čo najlepšie ako sa dá. Tým pádom, 

prejdeme celú dokumentáciu. Či už plán ukrytia alebo plán evakuácie, ten by sme chceli 

tiež, ale to s okresným úradom tiež aktualizovať, lebo ako sme vraveli napr. MČ Jazero, 

keď už 6 tis. ľudí evakuujem na Západ, tak už aj tých 1 tis. by sme chceli miesto KVP  

na ten Západ, aby nemuseli tú dokumentáciu a celé stanovištia organizovať. To všetko by 

sme si prešli s každou MČ.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, čiže potom už individuálne na MČ. 

 

p. Šmajdová, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Ja ešte by som chcela 

navrhnúť alebo ak by ste navrhli, ako by sme to urobili, aby sme sa dohodli? Ako by vám 

to vyhovovalo? Poslať starostom mail?  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Asi by to malo byť, že ide oficiálny list zo strany civilnej 

ochrany a to, čo vy požadujete, aby doložili. Nech je tam požiadavka o individuálne 

stretnutie na konkrétnej MČ, aby sa potom priamo dohodlo stretnutie a dala dokopy 

dokumentácia a čo majú podopĺňať. Pán Krcho, nech sa páči. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem. Ja by som možno odporúčal pani 

Šmajdová, že individuálne na každom úrade si dohodnúť stretnutie a v dostatočnom 

predstihu zaslať minimálne mail akú dokumentáciu chcete, aby sme si to pripravili. Takže 

to len také odporúčanie, že takto by to mohlo fungovať.  

 

p. Šmajdová, referát civilnej ochrany, BOZP a požiarnej ochrany: Dobre, myslím si, že aj 

z našej strany by to tak mohlo byť. Osobné stretnutie je vždy lepšie.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem pekne. Diskusné príspevky sú vyčerpané. 

Ďakujem dnešným hosťom za účasť na RS a kolegovia dávam hlasovať o návrhu  

na uznesenie: Rada starostov berie na vedomie informatívnu správu civilnej ochrany. 

Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 3 -  za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Ďakujem veľmi 

pekne za účasť na RS a prajem pekný deň ešte. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Materiály zaradené na najbližšie zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach, ktoré 

sa uskutoční dňa 11.12.2024 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia, my budeme pokračovať ďalším bodom. 

Pán primátor by sa k nám mal pripojiť, ale má veľké rokovanie. Takže body, ktoré vieme 

sami prejsť si prejdeme a potom, keď sa pán primátor pripojí prerokujeme s ním nejaké 

body zvlášť. Takže priebežne budeme prechádzať jednotlivými bodmi. Ak je niečo, čo 

chcete samostatne rokovať, dvihnete ruku a poviete, že to ideme individuálne prerokovať.  

 

2. Stratégia integrácie cudzincov v meste Košice a Akčného plánu integrácie cudzincov 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máme tu nárast počtu cudzincov v meste, sú to výzvy a tie 

výzvy znamenajú ako integrovať týchto cudzincov do mesta, do pracovného života. Čiže 

aktuálne ich je 21 964, takáto je informácia. Je to súčasť akčného plánu, čiže celý dokument 

spracovaný. Neviem či sa niekto chce k tomu niečo opýtať. Ak nie, dávam hlasovať 

o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať  

a schváliť podľa predloženého návrhu materiál „Stratégia integrácie cudzincov v meste 

Košice a Akčného plánu integrácie cudzincov“. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 4 -  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďme ešte raz hlasovať, pretože nehlasovali všetci a tým 

pádom nemáme kvórum. Takže prosím, hlasujme ešte raz. 

 

Hlasovanie č. 5 -  za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Čo sa týka 

ďalšieho bodu, príde ho pán primátor odprezentovať. Takže poďme zatiaľ k ďalšiemu 

bodu:  

 

4. Návrh zmien VZN mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady na území mesta Košice 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Je to bod, ktorý opätovne pôjde do rokovania na MZ. Tento 

bod je v nezmenenej podobe tak, ako bol predložený na ostatnom zastupiteľstve. Takže je 

vám známy čo obsahuje. Je to aktualizácia VZN a úpravy poplatku za odpad na 65 EUR. 

Chce niekto ešte niečo v rámci tohto materiálu sa opýtať? Ak nie, dávam hlasovať o návrhu 

na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť 

podľa predloženého návrhu materiál „Návrh zmien VZN mesta Košice č. 131 o miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice“. Prosím, 

hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 6 -  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalej kolegovia: 

 

5.  Návrh zmien VZN mesta Košice č. 229 o miestnej dani za ubytovanie 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tento materiál bol taktiež predložený na ostatnom 

zastupiteľstve. Je tu odporúčanie na sumu 3,70 EUR na osobu. Sú tam osoby, ktoré sú 

oslobodené od platenia. Takže toľko k tomu. Ak sa nikto nehlási, dávam hlasovať 

o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať  

a schváliť podľa predloženého návrhu materiál „Návrh zmien VZN mesta Košice č. 229 

o miestnej dani za ubytovanie“. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 7 -  za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalším VZN:  
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6. Návrh zmien VZN mesta Košice č. 248 o dani za užívanie verejného priestranstva 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Aj toto VZN sme mali na ostatnej RS aj na MZ. Má niekto 

niečo k tomuto materiálu? Ak nie, návrh na uznesenie: Rada starostov odporúča 

mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiál 

„Návrh zmien VZN mesta Košice č. 248 o dani za užívanie verejného priestranstva“. 

Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 8 -  za: 14, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalšími bodmi:  

 

7. Zámena pozemkov v k. ú. Myslava v lokalite Myslavskej ulice  s J. V. z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, 

8. Prevod pozemku v k. ú. Severné Mesto pre MUDr. I. M. K., MBA z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, 

9. Prevod nehnuteľnosti, pozemku, parcely  registra E KN č. 336/101 v k. ú. Šaca pre Š. G. 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

10. Prevod pozemkov v k. ú. Myslava pre J. B. a manželku Mgr. M. B. z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, 

11. Prevod pozemkov v k. ú. Čermeľ pre MVDr. V. H. a Ing. M. H. z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, 

12. Prevod spoluvlastníckeho podielu v 1/8-ine z pozemku, parc. registra E KN č. 1375/15   

v  k. ú. Bidovce  pre P. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

18. Zapojenie mesta Košice ako partnera do výzvy  „Podpora a rozvoj výskumu, vývoja a 

inovácií prostredníctvom partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej praxe“, kód 

výzvy PSK-MIRRI-018-2024-DV-FST: projekt „Virtuálne Centrum Celoživotného 

Vzdelávania pre Dekarbonizáciu Priemyslu“, 

19. Zapojenie mesta Košice do projektu Európskej komisie BELC – „Budovanie Európy  

s miestnymi zastupiteľmi“, 

23. Zvýšenie nájomného v bytoch vo vlastníctve mesta Košice, ktoré sú v správe Bytového 

podniku mesta Košice, s.r.o., 

33. Majetkovoprávne vysporiadanie vlastníckeho vzťahu k pozemku pod Centrom voľného 

času Domino kúpou do majetku  mesta Košice, 

34. Zriadenie vecného bremena pre stavbu “ VIA – LUX - Domov  sociálnych  služieb  

a zariadenie pre seniorov, Andraščíkova  2, Košice“ z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa – aktualizácia, 

35. Prevod pozemku pod časťou stavby  k. ú. Skladná pre Ing. T. M., 

36. Určenie spôsobu prevodu pozemku pod časťou administratívnej budovy v k. ú. Terasa pre 

spoločnosť ETEL s.r.o., 

37. Určenie spôsobu prevodu pozemku  v k. ú. Barca v lokalite Barčianskej ulice pre J. M.  

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

38. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Baška pre M. Š. a manželku Ing. Mgr. M. Š.  

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

39. Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti - priamy predaj pozemku, časti parcely registra 

C KN č. 4680/1 v k. ú. Terasa 

40. Určenie  spôsobu  prevodu pozemku, parcely registra C KN č. 546/1 v k. ú. Pereš   

pre Ing. P. T., Ing. M. T., J. T. a Ľ. T. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
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41. Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Krásna na základe obchodnej verejnej súťaže 

a podmienky obchodnej verejnej súťaže. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sú to majetkové body, ktoré prešli aj rokovaním majetkovej 

komisie so stanoviskom odporúča prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu tak, 

ako sú spracované do MZ. Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa nikto nehlási, dávam 

hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi č. 7 až 12, 18, 19, 

23, 33 až 41. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 9 -  za: 14+1 (p. predsedníčka Kovačevičová), proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Vítam medzi 

nami pána primátora. My pokračujeme ďalšími bodmi:  

 

13. Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 245 o čistote a verejnom poriadku, 

14. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice o zriadení Spojenej školy  

Ľ. Podjavorinskej 1, Košice, jej organizačných zložiek a súčastí, 

15. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice o poskytovaní elektronických 

služieb daňovým subjektom, 

16. Návrh zmenu VZN mesta Košice č. 253 o poskytovaní sociálnych služieb v pôsobnosti 

územnej samosprávy mesta Košice a určovaní úhrad za ich poskytovanie. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Diskusia je otvorená k týmto bodom. Ak sa nikto nehlási, 

uzatváram diskusiu a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča 

mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály 

pod bodmi č.13 až 16. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 10 -  za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalším bodom, ktorým je: 

 

17. Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v oblasti verejných ocenení mesta 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sú tam také malé zmeny v určitých klauzulách a to, že 

ocenenie in memoriam prax ukázala, že niekedy nestihneme niekoho po úmrtí mu dať 

nejakú úctu. Takže sa to rozširuje na obdobie 5 rokov. Je to aj v iných mestách. Potom to 

je, že Cena primátora sa troška zúži, čiže nebude ocenených 15, ale mesto pristúpilo 

k určitej optimalizácii, keď to tak nazvem, na 10. A potom sa ešte mení nominácia  

do hodnotiacej komisie nie podľa politických zoskupení, ale podľa poslaneckých klubov 

a nezávislých. Rozprava je otvorená. Uzatváram rozpravu a dávam hlasovať o návrhu  

na uznesene: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť 

podľa predloženého návrhu materiál „Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v oblasti 

verejných ocenení mesta“. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 11 -  za: 16, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Potom tu máme 

body: 
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20. Zriadenie komisie pre marginalizované rómske komunity ako stálej komisie Mestského 

zastupiteľstva v Košiciach, 

21. Návrh na zmenu Organizačného poriadku Mestskej polície mesta Košice, 

22. Zaradenie Košickej detskej historickej železnice do zoznamu pamätihodností mesta 

Košice, 

24. Návrh postupu financovania obchodnej spoločnosti NTC Košice, a.s. v období rokov 2025 

a 2026, 

25. Informácia o Operačnom pláne zimnej údržby na sezónu 2024 -2025, 

26. Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice, 

27. Vyhodnotenie členstva mesta Košice v združeniach a organizáciách za rok 2023, 

28. Objekt bývalého kina Družba – plnenie nájomnej zmluvy -  2024, 

29. Informácia o činnosti a aktivitách mestských častí, 

30. Informatívna správa o činnosti konateľa a riaditeľa BPMK, s. r. o. a povereného 

generálneho riaditeľa Dopravného podniku mesta Košice - plnenie uznesení Mestského 

zastupiteľstva v Košiciach, 

31. Personálne otázky, 

32. Petícia za vybudovanie nového výjazdu z Americkej triedy na Magnezitársku ulicu  

v Mestskej časti Košice – Sídlisko Ťahanovce a požiadavka na bezodkladné zaradenie 

výjazdu do investičných akcií mesta Košice,, 

42. Klzisko Mestský park – aktualizácia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach  

č. 578 zo dňa 12.09.2024. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čo sa týka Zriadenia komisie pre marginalizované rómske 

komunity ako stálej komisie MZ, je to nová vec. Ja som aj na MR povedala, že vítam túto 

iniciatívu. Potrebujeme sa tejto téme venovať. Predsedom komisie by mal byť pán 

starosta MČ Luník IX a témy sú nosné a zásadné, pretože boríme sa touto problematikou 

vo viacerých MČ. Čiže táto komisia má svoje opodstatnenie a význam a potrebujeme, 

aby to prešlo aj MZ. Ďalej tu máme okrem iných materiálov aj Informáciu a Operačnom 

pláne zimnej údržby na sezónu 2024-2025. Je to klasický každoročný materiál. 

Kolegovia, zimnú údržbu sme si prešli, boli tu aj z KOSIT-u, boli aj u vás. Čiže mali by 

sme byť na zimu pripravení. Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre 

mesto Košice. Je to nosný a zásadný dokument, kde sme mali možnosť tento dokument 

pripomienkovať. Čiže je to informácia v akej fáze sa tento dokument nachádza. Mesto 

má ambíciu ho schvaľovať niekedy v polovici budúceho roka. A samozrejme sú tu aj 

ďalšie materiály, ktoré sa týkajú či už podnikov a obchodných spoločnosti mesta Košice, 

sú tu aj Personálne otázky, Petícia za vybudovanie nového výjazdu na Ťahanovciach atď. 

Otváram rozpravu k týmto všetkým bodom. Nech sa páči, pán starosta Nigut sa hlási.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: K tomu bodu Petícia za vybudovanie nového 

výjazdu by som chcel dať stanovisko za našu MČ. Naozaj by bolo dobré, aby poslanci 

hľadali rezervy pri budovaní, resp. pri príprave dokumentácie na ten výjazd, keďže sa, 

aspoň z pozície Ťahanovčanov z dedinskej MČ zdá až príležitostne nie veľmi účelne 

vynaložené tie peniaze. Minimálne bude treba hľadať ďalšie zdroje, aby sa urobil nielen 

dočasný výjazd jednosmerný, ale obojsmerný, minimálne okolo Demetra. Takže hľadať 

zdroje aspoň na tú dokumentáciu. Samozrejme všetky tie náležitosti ako majetkové 

vysporiadania budú následné, ale treba už začať. 10 rokov sa na to chystáme, nikdy nebola 

ochota to dať do rozpočtu mesta a toto si myslím, že treba zmeniť, aby to bolo trošku viac 

priorizovaná vec. Je to akcia mestského významu a toto by bol, myslím si, že 

plnohodnotný výjazd nielen pre MHD a záchranné služby. Takže myslím si, že toto je 

priorita a hľadajme na to zdroje. Ďakujem.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta. Hlási sa pani starostka 

Súkeníková.  

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Ďakujem za slovo. Veľmi chválim vedenie mesta 

Košice za Zriadenie komisie pre marginalizované rómske komunity ako stálu komisiu 

MZ. Ja ako starostka MČ Košice – Juh máme problematiku, že máme 4 nelegálne osady. 

Rada by som bola v tejto komisii, pokiaľ by bola možná nominácia.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Myslím, že keď bude nanominovaný pán predseda, nebude 

mať problém práve tí štatutári a tí, ktorých sa to týka sú dôležití a podstatní.  

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Áno, je to problematika, ktorú treba riešiť, lebo 

v 21. storočí nemôžu v jednom veľkom meste žiť takto ľudia, ako žijú. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Áno, budeme sa stretávať, zasadať. Nech sa páči, pán 

starosta Ihnát.  

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Ďakujem veľmi pekne. Ja sa vrátim  

ku kolegovi Nigutovi. Čo sa týka výjazdu, my ako MČ sme sedeli na stretnutiach s ÚHA. 

Tam okolo tých výjazdov to bola tématika č. 1, či už poza Ázijskú atď. No jednoducho 

do toho nepôjdu, ani pri Demetri, pokiaľ to tam nebude celé zastavané a celkovo využité 

to územie. Včera som našiel dopravné posúdenie Demetra, čiže ono to dopravné 

posúdenie existuje a ukážem ho aj mestu Košice. Takže existuje už niečo, čoho sa vieme 

chytiť a vieme sa o niečo oprieť a odraziť. Ale zároveň riešme aj to, čo sa dá riešiť a kde 

je mesto naklonené k tomu, aby sme zadali a ja verím, že už je to zadané, čo sa týka 

projektovej dokumentácie alebo do územného rozhodnutia MČ pomôže vysporiadať 

pozemky a ideme to riešiť, aby bola realizácia urobená.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási, 

uzatváram rozpravu a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča 

mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiály 

pod bodmi č. 20 až 22, 24 až 32 a 42. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 12 -    za: 14+2 (p. starosta Tomko a p. starosta Beer), proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Dobre 

kolegovia, podstatnú časť dnešného rokovania máme za sebou. Ostali nám neuzavreté  

2 body. Je to bod č. 3, ktorý je: 

 

3. Optimalizácia služieb v odpadovom hospodárstve v zmysle uznesenia MZ č. 599 zo dňa 

19.11.2024 – ústna informácia 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže pán primátor, máte slovo. Čo tá optimalizácia bude 

znamenať, aký to bude mať dopad a ako sa to prejaví hlavne v odpadovom hospodárstve 

a ako sa zhoršia vlastne tieto služby?  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tento bod, ktorý ide na MZ ešte nie je dnes úplne 

spracovaný. Čiže vám ho skúsim zreferovať, aké problémy nám vznikli a ako sa snažíme 

tento bod pripraviť. Na ostatnom MZ sme teda neschválili navýšenie finančných 

prostriedkov v rámci poplatkov za odpady. Ten výpadok sa pohybuje okolo 2 mil. EUR. 
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Kolegovia na oddelené životného prostredia namodelovali čo všetko by sme vedeli 

urobiť, aby sme ušetrili tieto obrovské peniaze. Fungujeme v 2 návrhoch. Prvý návrh je 

znížiť frekvencie odpadov, to znamená 1100 litrové v rámci sídlisk z 3 vývozoch  

na 2 a v individuálne bytovej výstavbe z 1-krát vývozu týždenne na 1-krát za 2 týždenne. 

Ak toto by sme spravili, to je len teória, tak sa pohybujeme okolo 2 mil. EUR.  

Druhá možnosť, ktorá tu ešte je a v rámci kombinácii je zatvoriť zberné dvory, ktorých 

máme dnes 5. Jeden zo zákona musí ísť. To znamená, prevádzka zberného dvoru stojí 

približne 200-250 tis. EUR ročne, čiže za 4 zberné dvory to vychádza asi 1 mil. Toto sú 

veci, s ktorými vieme pracovať, ale čisto len teoreticky, pretože so spoločnosťou KOSIT, 

s ktorou to musíme prekonzultovať, sme narazili na odpor. Ja to poviem zjednodušene, 

ak máte zmluvu, ak si neobjednáte to, čo máme dodať, tak vás budeme penalizovať 

a sankciovať. Ten dôvod vyplýva z toho, že máme dlhodobú zmluvu, oni majú nastavenú 

a nakúpenú techniku, ktorá ostane zrazu stáť a nevyjde von. Tento problém sme riešili aj 

pred rokom. Vtedy nám KOSIT vyšiel v ústrety a z optimalizácie sme ušetrili približne  

1 mil. EUR, ale už  teraz nám pripomenuli, že im nejaká technika ostala na dvore stáť, 

ktorá bola pre nás kontrahovaná. KOSIT nám dal analýzu, ktorá hovorí o tom, č si občania 

myslia. Ten prieskum budeme dávať určite aj ako materiál do zastupiteľstva. Samozrejme 

potrebujeme aj ich súhlas a musíme dohodnúť, ktoré veci môžeme zverejniť a ktoré sú 

pre nich citlivejšie. Jednoznačne ale tento prieskum hovorí o tom, že obyvatelia v meste 

veľmi sekundárne riešia poplatky. Prioritne ich zaujíma čistota, poriadok a chcú mať  

pred domom čisto. Tie dáta nám ukázali, na akej vzorke to robili, čo to boli za vekové 

skupiny ľudí a z toho prieskumu vyplýva, že ľudia naozaj minoritne riešia cenu. Ich viac 

zaujíma, aby sa zbavili odpadu a aby bolo dobre. Takže takýto materiál potrebujeme 

pripraviť do MZ, vyplýva nám to z uznesenia, ktoré hovorí, že to máme pripraviť, keď 

sme schvaľovali rozpočet. My ešte plánujeme nejaké stretnutia so spoločnosťou KOSIT. 

To znamená, že dáme do materiálu aj tie informácie, ktoré sme od nich získali, kedy sme 

stretnutia, ako sme s nimi komunikovali, aby sme to čo najviac stransparentnili. Vyzerá 

to však tak, že KOSIT nebude súhlasiť s optimalizáciou. Oni ešte argumentujú jednou 

vecou a to je, že si môžete vymyslieť vývozov koľko chcete, ale ten odpad z mesta 

jednoducho nezmizne a samozrejme vysvetľujú nám rôzne scenáre, čo všetko sa môže 

stať. Každopádne uznesenie hovorí, že takýto materiál máme zaradiť, čiže my ho 

zaradíme. Chceme ešte od KOSIT-u vedieť, že ak by nás mal sankciovať, tak ako si 

predstavuje vyrátať ten poplatok, o akých sumách hovoríme. Chceli by sme to mať  

od nich na papieri, aby sme zbytočne len o tom nerozprávali, že možno to bude, možno 

nie. Nech to vidíme na číslach. Mne osobne to bude veľmi ľúto, pretože ani nevyriešime 

odpad, budeme sa s dodávateľom naťahovať, na konci dňa budú ľudia nespokojní a úplne 

na záver nám, aj tak nám nič neostane, iba v budúcnosti tieto poplatky upravovať a meniť. 

Mesto Prešov ide zvyšovať poplatky niekde medzi 57-60 EUR. Asi to bude 57, my teraz 

máme 57, takže postupne aj tieto mestá začínajú zvyšovať poplatky a vedia, že je to 

neudržateľné. Veľmi ma mrzí pri odpadovej politike jedna vec a to je, že malé obce, ktoré 

nefungujú na spaľovniach, ale na skládkach, opäť idú dostať výnimku od štátu. Čo ešte 

aj štát bude platiť pokutu v rámci EÚ a to je o tom, že odpad donesený na skládku by sa 

mal podľa pravidiel EÚ ešte pred uložením na skládku dotrieďovať. Na Slovensku je už 

3. rok výnimka. Áno, treba za toto triedenie zaplatiť, to znamená, že poplatky v obciach 

by markantne vyleteli, ale my v rámci Košíc, Bratislavy, keď fungujeme cez spaľovňu, 

nemáme nijakým spôsobom zvýhodnenie a sme nezvýhodňovaní oproti ostatným, čo tiež 

nie je v poriadku. Bratislava už aj v minulosti písala nejaký protest, nie je to doriešené, 

ale nie je to fér, pretože ten odpad tvoríme všetci rovnako. EÚ má záujem, aby odpady, 

ktoré končia na skládkach boli znevýhodňované pred spaľovňou, to je ten náš ciel, ktorý 

chceme tiež dosiahnuť, aby tie spaľovne, ktoré sú ekologickejšie ako je skládka, aby boli 



 17  

 

preferované. Žiaľ, táto krajina nerobí to, čo nám sľúbila a stali sme sa tak rukojemníkmi 

systému. Takže je to materiál, ktorý bude informatívny. Ak poslanci povedia áno, tak  

od januára budeme znižovať frekvenciu vývozov.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: No ja si to neviem predstaviť. Už teraz to v podstate nebolo 

dobré čo sa eliminovalo. My sme mali veľmi zlú skúsenosť s potkanmi tohto roku v MČ 

a opäť to ostalo na chrbte mne, ako starostke. Nenadávajú na mesto, na primátora ale prvý 

je na rane starosta. Aj keď bude menej zvozov, tak ten odpad nezmizne. On sa bude kopiť 

a vyrobíme si problém. Tí ľudia chcú čisto a poriadok. V rámci odpadového hospodárstva 

200 nádob na polopodzemné kontajneri sa inštaluje aktuálne v Košiciach, 40 stanovíšť. 

Všade okolo idú v environmentálnej politike dopredu. Nech sa páči, pani Súkeníková.  

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Takisto z môjho pohľadu nie som za takéto 

reštrikcie v odpadovom hospodárstve z toho dôvodu, že 80 % podnetov, ktoré nám chodia 

na MČ je čistota, čistota, čistota a pokiaľ nedočisťuje kontajneroviská a stojiská KOSIT, 

tak to robia naši aktivační pracovníci, naši zamestnanci. Čistota je základ aj v zahraničí 

a určite to lepšie vyzerá aj pre toho turistu, ktorý príde do mesta a vidí polopodzemné 

kontajneroviská ako špinu a neporiadok. Je to vizitka nás všetkých občanov. Čiže určite 

nezahlasujem a bude radikálne proti.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Aj ja budem. Ja tiež budem bojovať, lebo toto nie je 

objednávka ľudí neporiadok a špina v tomto meste. Pán primátor chce doplniť.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ešte som chcel doplniť, že súčasťou materiálu o optimalizáciách 

bude aj informácia o čiernych skládkach. My dnes máme niekoľko rozhodnutí  

za niekoľko 100 tis. EUR, ktoré nám okresnú úrad rozhodol, že musíme vyčistiť tieto 

miesta. My to riešime tak, že vždy sme požiadali okresný úrad, aby nám ten termín 

predĺžil o 1 rok. Je tu nález prokurátora, ktorý vytkol okresnému úradu, že nesmie nám 

už dávať možnosti predlžovať termíny. To znamená termíny, ktoré už máme dlhodobo 

posúvané sa stanú realitou a budeme teda musieť v budúcom roku tieto skládky vyčistiť 

a rozprávame o niekoľko 100 tis. EUR. Niekde sa to blíži až ku 1 mil. To je ďalšia vec, 

ktorá nám odčerpá zdroje, aby sme mohli optimalizovať, fungovať nejak rozumnejšie. 

Žiaľ, je to historický problém, ktorý tu máme.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, chcem ešte upriamiť na jednu dobrú vec, je tu 

aj Správa hlavného kontrolóra, kde sa venoval aj odpadovému hospodárstvu. Prebiehala 

teda kontrolná činnosť, takže vieme si aj toto prejsť v tomto bode. Rozprava je otvorená 

kolegovia. Ako vy vnímate, či toto je cesta? Ale viete ako to potom bude. Malé MČ budú 

miestom, kde si ľudia budú zvážať pod rúškom noci a budú to tam vysypávať. Pretože ak 

zrušíme zberné dvory, veď to je nezmysel. Tu sa eurofondy dávajú na budovanie 

eurofondov. My budeme rarita v EÚ, že zatvárame zberné dvory. Z mojej strany 

absolútny nezmysel. Som za to, že poďme budovať ďalšie polopodzemné kontajnery, 

poďme v malých MČ priniesť nejaké inovácie. Tomu sa poďme venovať. Nech sa páči, 

pán zástupca Eperješi.  

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ Košice – Staré Mesto: Dobrý deň prajem. Najväčší problém 

s bordelom je v MČ Košice – Staré Mesto. Keď sa bavíme o pamiatkaroch, v našej MČ 

je problém vybudovať nejaké polopodzemné. Polopodzemné je skvelé riešenie, myslím, 

že Nové Zámky to urobili dokonca tak, že to dali na čipové karty a vie si to vyviesť len 

ten, kto má ten čip a kto má zaplatené. Čiže tu nie je problém s tým, že produkuje sa 



 18  

 

odpad, ale problém je s tým, že za ňho nie je zaplatené. A potom sa kumuluje ten náklad 

a ho niekedy musíme zaplatiť. Stále si myslím, že tá výchova občanov, ktorí sú v našom 

meste je taká nedostatočná. Toto čo ľudia dokážu. Ja by som skôr, len síce neviem ako 

sme na tom kapacitne, aby sme sledovali, kto ten odpad dovezie, skrine ku kontajnerov, 

stoličky, stoly, rôzne druhy nábytkov. A samozrejme, že suplujeme aj my, že to 

vyvážame, ako pani starostka hovorila. Takže najväčší problém vo vybudované 

polopodzemných bude mať Staré Mesto. A ešte keď môžem pán primátor, skúsme 

doriešiť tú centrálnu mestskú zónu a zber toho odpadu, resp. ten vrecový zber zrušiť 

a urobiť naspäť, ako to niekedy bolo. Tie malé nádoby 110 litrové, lebo toto čo je teraz 

aj pri tých vianočných sviatkov, strašne veľké množstvo bezdomovcov tam už aj máme. 

Proste tie sáčky a tašky čo tam tí podnikatelia vyložia vonku k tým liatinovým košom je 

niečo nehorázne. Už len vizitka toho, ako to vyzerá, sme fakt mesto špiny. Celé leto sme 

sa tomu venovali so starostom a fakt sme prišli na to že, jednak za to nezaplatia  

a po druhé, chodia tu z dedín kadejaké skupiny. Takže prosím, poďme to vybaviť.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sadnúť si za rokovací stôl mesto, KOSIT a vy a myslím si, 

že je to téma, ktorú viete rozobrať a nastaviť si to, aby to bolo priechodné 

a realizovateľné. Nech sa páči, pani starostka Súkeníková. 

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Len čo sa týka tých vianočných trhov. Bola som 

v Prešove a možno by bolo dobré sa spojiť s pánom primátorom, že ako on to má 

nastavené. Bola tam 1 čata, ktorá automaticky, keď boli naplnené koše išla, vysypala, 

proste operatíva. Fungovalo to tam.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Opäť je to zadanie, kto to bude robiť. Či Správa mestskej 

zelene alebo pracovníci KOSIT-u. Opäť sú to služby na objednávku a už sa opäť bavíme 

o navýšení finančných prostriedkov. Hlási sa ešte pán starosta MČ Sever, pán Ténai.  

 

p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ďakujem, pekný deň prajem všetkým. Ja počúvam, aj 

Staré Mesto viem, že majú ten problém so sáčkami. My v MČ máme problém s vyberačmi 

kontajnerov. To znamená, ak my znížime frekvenciu odvozu toho odpadu budeme mať 

čím ďalej tým viac z hľadiska toho, že tí vyberači prídu a ten istý odpad prejdú 

niekoľkokrát, budú ho rozhadzovať, rozoberať. To znamená, kým my nezabezpečíme 

v dostatočných frekvenciách odvoz, tak ten odpad sa bude hromadiť a bude sa hromadiť 

nie na jednom mieste, ale všade. Takže dáma a páni, my musíme prijať politickú 

zodpovednosť. Žiaľbohu, tú cenu za odpad musíme zvýšiť, pretože optimalizácia je 

o tom, ako nastaviť. Ale tu je to čo počúvam, že znížime frekvenciu, ale toho odpadu 

menej nebude. My keď dnes máme nad 90 % plné nádoby, ktoré sa odvážajú, tak toho 

odpadu menej nebude. A zase som počul, že v rámci tej optimalizácie najviac na to 

doplatia malé MČ, kde sú rodinné domy alebo MČ, kde sú rodinné domy, pretože prídu 

o 50 % odvozu odpadu, keď sa zmení z 1-krát do týždňa na 1-krát za 2 týždne. Zase budú 

najviac trpieť tí, ktorí najviac separujú, najmenej klasického odpadu vytvárajú. Takže 

treba prijať to politické rozhodnutie. Chceme, aby to bolo mesto čisté, aby sem chodili 

turisti, aby sa tu každý dobre cítil. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta. Nikto sa viac nehlási  

do rozpravy, takže uzatváram rozpravu a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada 

starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať materiál „Optimalizáciu 

služieb v odpadovom hospodárstve v zmysle uznesenia MZ č. 599 zo dňa 19.11.2024“. 

Prosím, hlasujme.  
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Hlasovanie č. 13 -  za: 14, proti: 2, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

kolegovia posledným bodom:  

 

43. Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Materiál vám bol doručený. Máme tu kontrolované 

subjekty a teda MMK kontrola dodržiavania VZN č. 238 o nakladaním s komunálnymi 

odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území mesta Košice. Čiže takáto kontrolná 

správa. Potom ZŠ Janigova 2 kontrola plnenia opatrení a ZUŠ Irkutská kontrola 

hospodárenia. Kolegovia, je tu pán kontrolór, ak niekto má nejaké otázky alebo pán 

kontrolór, keby ste aj vy chceli k tomu niečo povedať. Urobte nám prosím taký rešerš tej 

kontrolnej činnosti, nech sa páči.  

 

p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne pani starostka. Vzhľadom na to, že všetko je 

uvedené v správe o výsledkoch kontrol, len niekoľko poznámok. Kontrola dodržiavania 

VZN č. 238 bola robená na základe požiadavky a uznesenia MZ. V prvom rade sa chcem 

poďakovať za prístup odborných útvarov pri tejto kontrole a chcem oceniť veľkú 

fundovanosť a záujem odborných útvarov o túto problematiku a hľadaní riešení  

pre zlepšenie celého zberu, odvozu aj likvidácie komunálneho odpadu. Na základe tejto 

kontroly ja chcem len upriamiť pozornosť a myslím si, že to sa objaví aj v rámci 

optimalizácie, resp. riešenia príslušného uznesenia MZ. Napríklad centrálna mestská 

zóna, áno, je potrebné riešiť súčasnú situáciu a napr. ako jednu z možností riešení 

navrhujeme rozšírenie kamerového systému práve v centrálnej mestskej zóne, ktorá práve 

umožní zachytávať tých najhorších a čo je výhoda, že práve rozšírenie kamerového 

systému nám umožní lepšiu kontrolu dodržiavania VZN č. 225 a 226 o povoľovaní 

vjazdu do historického centra. Takže vyriešili by sme hneď niekoľko problémov naraz. 

Problémom vo všeobecnosti v meste je práve to, čo rieši metodický pokyn a usmernenie 

finančného riaditeľstva ešte spred 5 rokov. Je to otázka rozlišovania pojmov vlastník  

a poplatník a v rámci poplatníka vlastník. Ten kto má trvalý pobyt a ten kto má prechodný 

pobyt. Myslím si, že tu je priestor na to lepšie definovať a podchytiť tých vlastníkov 

nehnuteľností, ktorí neplatia za odpad. Ďalšou, veľmi zaujímavou vecou je otázka 

zefektívňovania zberu a odvozu komunálneho odpadu a tu naozaj treba oceniť, že naozaj 

mesto pristupuje v spolupráci s KOSIT-om ku zavedeniu digitálnej evidencie. Práve pri 

odvozoch je to zvlášť pri rodinných domoch. Tu zase treba povedať, že okrem 

represívnych opatrení, ktoré považujeme za nevyhnutné, aby v nich mesto pokračovalo 

a ich zintenzívnilo, je potrebné aj pozitívne reagovať. To znamená nielen represia, ale aj 

to plusové, ktoré by bolo v podobe hľadania riešení na zavedenie nie neváženého 

množstvového zberu odpadu, ale váženého množstvového zberu odpadu. Tomu by 

pomohlo napr. keby sme sa zamysleli nad tým, že akým spôsobom zmeniť a rozšíriť 

zonáciu v oblasti pre zber odpadu. Práve zonáciou lokalít pre zber a odvoz komunálneho 

odpadu by sme vytvárali aj pre lepšiu kontrolu práce KOSIT-u. Lebo napríklad jedno 

z mnohých riešení je aj sledovať trasovanie vozidiel alebo trasovanie VKK. Ďakujem 

veľmi pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán kontrolór. Kolegovia, ak nie je nič  

na pána kontrolóra, ďakujem pekne. Uzatváram rozpravu a dávam hlasovať o návrhu  

na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť 
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podľa predloženého návrhu materiál „Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra 

mesta Košice“. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 14 -  za: 16, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 4 

Rôzne 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, sme v bode Rôzne. Sú nejaké požiadavky? 

Musíme doriešiť ešte ten REGBIT, takže toto budeme potom riešiť aj interne cez mesto, 

pretože všetkým včera alebo dnes prišlo do pošty elektronicky. Ak by ste kolegovia mali 

potom požiadavky čo sa týka RS, napíšte mi do mailu, zaradíme to. Čaká nás ešte pán 

riaditeľ úradu práce, ale je zaneprázdnený, čiže on príde na rokovanie. Nech sa páči,  

pán starosta Ténai.  

 

p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ďakujem. Ja mám nejaké drobnosti, bol som s pánom 

riaditeľom úradu práce minulý týždeň, takže čaká na to a príde bez problémov, keď sa 

s ním dohodne termín. Druhá vec, ja mám takú informáciu, že sa diskutuje o zvýšení 

poplatku za rozvoj. Dnes máme prijatú maximálnu výšku na úrovni 35 EUR to,  

čo umožňuje zákon. Otázka je, že či by bola nejaká všeobecná zhoda alebo niečo, lebo 

diskutuje sa o sume 50 EUR, či sa bude zvyšovať teoreticky aj u nás alebo nie, aby sme 

potom otvorili diskusiu, keď to bude aktuálne. A ešte jedna vec, čo sa týka financovania. 

Minulý týždeň bola prijatá nejaká novela ohľadom toho, že môžeme od 2025 opäť použiť 

rezervný fond na financovanie bežných výdavkov?  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Je to v rokovaní stále. Čiže aj tá informácia, ja som vám 

minule hovorila, ale v podstate v ZMOS-e aj všade to vítajú, pretože vyprázdniť rezervné 

fondy je cesta do pekla, ale keď ti iné neostáva a potrebuješ zostaviť rozpočet, tak možno 

aj tých pár tisíc z rezervného fondu na to nevyhnutné krytie, ale musí to prejsť 

schválením. Čiže príde vám potom originál znenie, keď to bude naozaj schválené. 

Vidíme, že nejakým spôsobom je parlament blokovaný a neprechádzajú veci.  

Vo výboroch to prešlo a je to stále otvorené. Je tam primátor, ktorý to stráži, aby to prešlo.  

 

p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Lebo ja mám takú informáciu, že mestá, obce a župy 

budú môcť naďalej na bežné výdavky využívať aj rezervný fond. Koalícia to schválila  

na návrh poslanca Hlasu a primátora Kežmarku Jána Ferenčáka.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Áno, áno. On je ten, ktorý stráži celý ten proces. Dobre 

kolegovia uzatváram debatu. Vidíme sa na komisiách, ďakujem pekne za účasť,  

za štedrosť stola pánovi Balčíkovi a prajem ešte pekný deň.  

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 

28. rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 03.01.2025 

Zapisovateľka: Mgr. Nastasia Lukáčová 
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JUDr. Martin Balčík..............................................................................podpísal dňa: 25.03.2025 

 

 

JUDr. Ing. Miloš Ihnát..........................................................................podpísal dňa: 11.02.2025 
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